
Vijesti
SAVETOVANJE O KARTAGRAFIJI

U Beogradu je od 19. do 21. marta
1959. održano prvo Savjetovanje o kar
tografiji kod nas, koje je organizirao
Savez geodetskih inženjera i geometara
FNRJ.

Savjetovanje se održalo u prostorija
ma Zavoda za kartografiju NR Srbije
»Geckarta«, Bilo je prijavljeno 15 refe
rata, koji su bili raspoređeni po srodno
sti tematike na sva tri dana kako slijedi:

19. marta:
Miodrag P e t r o v ič: Značaj karto

grafskih radova u razvoju zemlje.
Prof. Ing. Branko B o r č i ć: Matema

tička osnova savremenih karata s osvr
tom na jugoslavenske karte.

Dr. Ing. Vasilije 2 i v kov i ć: Uloga i
značaj krupno - razmemih karata i mo
gućnosti njihove izrade.

pa V l o V i ć, Kefe r, Đurđe V i ć:
Izrada karata na osnovu geodetskih pla
nova.

Srećko Ni ko I i ć: Nacionalni atlasi i
njihova sadržina.

20. marta:
Pro. Ing. Alojz P od p e č a n: O tehni

ci reprodukcije planova i karata.
Sreten B o g dan ovi ć: Savezni foto

mehanički procesi pri izradi planova.
Ing. Ilija Me I e nt i je vi ć: Način um

nožavanja planova za potrebe katastra i
privrede.

Dobrosav š obi ć pukovnik: Primena
plastičnih masa u kartografskim i repro
dukciskim radovima.

Ivan Kraj z i g e r: Crtati ili gra-
virati.

21. marta:
Rostislav T ja bi n, puk. u pen.: O pro

blemu kartiranja kraških površina.
Ing. Dragomir B o ž i ć: Predstavljanje

reljefa na kartama.
Nikola Pa viši ć puk.: Vernost geo

qratskih naziva na našim kartama i pro
blem transkripcije naziva na stranim
teritorijama.

Ivan Krajziger: Slovo na karti.
Ing. Dragomir B o ž i ć: Izrada speci

jalnih karata.
Nakon podnesenih referata odvijala se

o podnesenoj tematici svakog dana di
skusija, a na koncu su podneseni i pri
hvaćeni zaključci.

Opširniji tok rada Savjetovanja sa
kratkim sadržajem referata, kao i pri-

hvačenl zaključci bit će doneseni u sli
jedećem broju Geodetskog lista. Refe
rati su bili umnoženi od strane Zavoda
»Geokarte«, pa se mogu nabaviti kod Sa
veza geod. inž. i geom. FNRJ Beograd.

Savjetovanju je prisustvovao veliki
broj stručnjaka iz cijele Jugoslavije, ne
samo kartografa i geografa, nego i struč
njaka geodeta, koji nisu neposredno u
vezi s kartografskom djelatnošću, ali su
neobično zainteresirani njenim razvojem.
Interes za ova pitanja kartografske ob
rade i reprodukcije karata među geodet
skim stručnjacima je zaista veliki.

To je za nas veoma aktuelno pitanje
povezane sa cjelokupnom djelatnošću
geodetskih stručnaka i geodetske službe,
potrebama i razvoja naše privrede. Geo
deti najbolje osjećaju problem nedosta
taka kartografskih podloga za raznolike
potrebe kulturnog i privrednog razvoja
naše zemlje.

Organizacija ovog savjetovanja bila je
uzorna. Teme i obrade iznesenih refe
rata aktuelna i seriozna, a broj učesnika,
koji su sa velikom pažnjom pratili tek
izlaganja i diskusiju pokazuje koliki je
interes za ova pitanja a i njihova aktu
elnost kod nas.

Međutim, mislim, da naša stručna
savjetovanja nemaju još pravi karakter
savjetovanja; ona više liče na seminare,
na kojima se široki krug stručnjaka upo
znaje sa izvjesnim problemima jedne
qrane geodetske djelatnosti, ili s tom
djelatnošću uopće. To je svakako veoma
korisno i potrebno, naročito u našim pri
likama i stanju geodetske struke, ali
savjetovanje bi trebalo imati pretežno
karakter rasprave i rješenja konkretnih
problema izvjesne djelatnosti, mogućno
sti koje nam stoje na raspolaganju, te
kako postojeće stanje najbolje iskoristiti
i kako ga unaprediti.

Diskusija i zaključci išli su u izvje
snom smislu i u tom pravcu, ali po mom
mišljenju ne u dovoljnoj mjeri. Time ni
kako ne bih želio umanjiti značaj ove
stručne manifestacije koja je bila veo
ma uspješna. Ona je prva ove vrste kod
nas uopće i odnekle se morale početi.
Svaka daljna će biti bliže onom pravom
cilju i svrsi, a iskustva i sa ovog Savje
tovanja su dragocjena.

Zavod za kartografiju »Geokarta« pri
redio je uspjelu izložbu svojih karto
grafskih radova, koju su učesnici sa za
nimanjem razgledali. M. J.
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